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BRMG/KSiLP-V/0012/4/15 

 

 

PROTOKÓŁ NR  6-4/2015 
z  wyjazdowego   posiedzenia 

Komisji Samorządu i Ładu Publicznego Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło  się  19 marzec 2015  r.   

Siedziba Straży Miejskiej w Gdańsku, ul. Elbląska 54/60 
. 

 

Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o godz. 16:00 
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu  uczestniczyło  7 (siedmiu ), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista  pozostałych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.   
 
Zastępca Komendanta Straży Miejskiej    Andrzej Czeran  
Bardzo mi miło, że Komisja  zaszczyciła nas swoją obecnością. Mam nadzieję, że dyskusja 
będzie owocna i wszyscy wyjdziemy stad zadowoleni.  
 

Radna  Anna Wirska – przewodnicząca Komisji  
Dziękujemy bardzo, że mogliśmy skorzystać z bycia w siedzibie Straży Miejskiej w Gdańsku. 
Rozpoczynamy posiedzenie Komisji Samorządu i Ładu Publicznego. Wszyscy Państwo 
zapoznaliście się z porządkiem dzisiejszego  posiedzenia - załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
Czy ktoś ma  jakieś uwagi? Nie ma.  
 
Komisja jednogłośnie – 5  głosami za-  przyjęła następujący porządek posiedzenia:  
 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie podziału 

miasta Gdańska na stałe obwody głosowania – druk nr 175  
 

2. Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie utworzenia  na terenie miasta 

Gdańska odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia wyborów 

Prezydenta Rzeczypospolitej, zarządzonych na 10 maja 2015r.  -  druk nr 176 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia liczby punktów 

sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5%– alkoholu  za 

wyjątkiem piwa, przeznaczonych  do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i 

w miejscu sprzedaży dla miasta Gdańska  - druk nr 178   
 

4. Straż Miejska 
1) Cele i  programy. 
2) Straż Miejska przyjazna obywatelom, poprawa wizerunku i wzrost 

efektywności. 
3) Podział na jednostki dzielnicowe, wydzielenie stałych patroli nocnych.   
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4) Problem bezskutecznych interwencji Straży Miejskiej do osób 
nadużywających alkoholu w miejscach publicznych 

5) Walka z nielegalnymi reklamami, ulotkami w miejscach do tego 
nieprzeznaczonych. 

 

5. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
PUNKT  1 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta 
Gdańska na stałe obwody głosowania – druk nr 175 + autopoprawka 

 
Sprawa: BRMG-S.0006.175.2015  -  Oryginał projektu uchwały  znajduje się przy  
protokole  z sesji z 26 marca 2015r.  
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji  
Prosimy Panią Dyrektor o zreferowanie druku. 
 

Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor  Wydziału Kadr i Organizacji 
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 175  wraz z autopoprawką  
- zgodnie z uzasadnieniem do uchwały.  Poprosiła  o przyjęcie  autopoprawki  do  projektu 
uchwały.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji  
Dziękuję,  czy ktoś ma pytania? Nie widzę. Wnoszę o  pozytywne zaopiniowanie  projektu 
uchwały zawartego w druku nr  175  wraz z przedstawioną autopoprawką.  
Kto z  Państwa  radnych jest za -   5 głosów za, jednogłośnie (bez głosów  przeciwnych i 
wstrzymujących się) Opinia  Nr 6-4/77-75/15. 
 

 

PUNKT  2 
Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie utworzenia  na terenie miasta Gdańska 
odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia wyborów Prezydenta 
Rzeczypospolitej, zarządzonych na 10 maja 2015r.  -  druk nr 176 
 

 

Sprawa: BRMG-S.0006.176.2015  -  Oryginał projektu uchwały znajduje się przy  protokole  
z sesji z 26 marca 2015r.  
 
Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor  Wydziału Kadr i Organizacji 
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 176 wraz z przedstawioną 
autopoprawką  - zgodnie z uzasadnieniem do uchwały.   
Proponuje się utworzenie 19 obwodów odrębnych, które tworzy się w domach pomocy 
społecznej, szpitalach, zakładach karnych i aresztach śledczych, jeżeli w tych placówkach  
w dniu wyborów będzie przebywać co najmniej 15 wyborców. Wykaz  tych obwodów Rada  
ustala w formie odrębnej uchwały. 11 obwodów  w szpitalach w  tym również  MONAR, 4 
obwody w domach opieki społecznej, 1 w zakładzie karnym, 1 w reszcie śledczym oraz  2 
obwody w domach studenckich Politechniki Gdańskiej. W przypadku domów studenckich 
ustawa mówi w ten sposób, że obwody w domach studenckich  tworzy się, jeżeli co najmniej 
50 osób uprawnionych do głosowania poinformuje na piśmie o zamiarze przebywania w domu 
studenckich w dniu wyborów. Pozostałe uczelnie nie wnioskowały o utworzeniu obwodu.  
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Anna Wirska – przewodnicząca Komisji  
Dziękuję,  czy ktoś ma pytania? Nie widzę. Wnoszę o  pozytywne zaopiniowanie  projektu 
uchwały zawartego w druku nr  175.   
Kto z Państwa radnych jest za - 5 głosów za , jednogłośnie (bez głosów  przeciwnych i 
wstrzymujących się) Opinia  Nr 6-4/78-76/15. 
 
 

PUNKT  3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia liczby punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5%– alkoholu  za wyjątkiem piwa, 
przeznaczonych  do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży dla 
miasta Gdańska  - druk nr 178   
 
Sprawa: BRMG-S.0006.178.2015  -  Oryginał projektu uchwały znajduje się przy  protokole  
z sesji z 26 marca 2015r.  
 
Dimitris T. Skuras  - Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej   
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 178  wraz z autopoprawką   
- zgodnie z uzasadnieniem do uchwały.  Powiedział między innymi: 
Na dzień  dzisiejszy obowiązują dwie uchwały Rady Miasta Gdańska. Jedna z  marca 2004 
roku dotycząca limitu  określonego  dla sprzedaży alkoholu poza miejscem sprzedaży. Druga 
uchwała jest w sprawie ilości miejsc, gdzie można sprzedawać alkohol w miejscu jego 
sprzedaży. W zakresie limitu, który został określony  uchwałą z marca 2004 roku, czyli 
sprzedaży napojów alkoholowych poza miejscem sprzedaży, limit ten został już wyczerpany. 
Natomiast, jeśli chodzi o limit  500-ciuset punktów, w których można spożywać alkohol  w 
miejscu ich sprzedaży, czyli lokale gastronomiczne, to pozostało jeszcze  ok. 90-ciu miejsc. 
Art. 1 ustawy o wychowaniu w trzeźwości nakazuje ograniczanie, czyli zobowiązuje 
jednostki samorządu terytorialnego do ograniczania spożywania napojów alkoholowych, co 
jest jednocześnie z podstawowych zadań wskazanych w polityce Unii Europejskiej. 
Uzgodniliśmy, że nie będziemy wnioskować o zwiększenie  limitu dla spożywania alkoholu 
poza miejscem ich sprzedaży, tylko będziemy wnioskować o połączenie obu limitów. W 
projekcie uchwały zawartym  w druku nr 178  Prezydent proponuje, aby połączyć obie 
uchwały  w ten sposób, żeby zsumować 800 punktów i 500, czyli  do 1300 ilości miejsc. 
Pozostałe 90 jeszcze wolnych miejsc mamy nadzieję, że będzie realizowane w obecnym 
tempie, czyli ok. 10 lat.  Oczywiście Rada może  tego typu  uchwały podejmować  co roku, 
jeżeli jest taka potrzeba, ale uznaliśmy, że samo połączenie tych limitów na dzień dzisiejszy 
powinno wystarczyć.  
 

Bogdan Oleszek  - członek Komisji 
To jest bardziej przejrzysta sytuacja. 
 

Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze  pytania? Nie widzę.    
Wnoszę o  pozytywne zaopiniowanie  projektu uchwały zawartego w druku nr  178 . 
 Kto z Państwa radnych jest za - 6 głosów za , jednogłośnie (bez głosów  przeciwnych i 
wstrzymujących się) Opinia  Nr 6-4/79-77/15. 
 
 

PUNKT  4 
Straż Miejska 

• Cele i  programy. 
• Straż Miejska przyjazna obywatelom, poprawa wizerunku i wzrost efektywności. 
• Podział na jednostki dzielnicowe, wydzielenie stałych patroli nocnych.   
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• Problem bezskutecznych interwencji Straży Miejskiej do osób nadużywających 
alkoholu w miejscach publicznych 

• Walka z nielegalnymi reklamami, ulotkami w miejscach do tego 
nieprzeznaczonych. 

 
Andrzej Czeran  - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej  powiedział między innymi:  
Tematy  wymienione w  porządku  są ujęte  i omówione  w ramach prezentacji, a później 
będzie można podyskutować. Chciałbym przybliżyć  Państwu  trochę Straż Miejską, bo nie 
wszyscy dużo o niej wiedzą, z tym, że prezentacja jest skierowana  na tematy wymienione 
w punktach.   
Przedstawimy nasze działania, inicjatywy i programy. 
Na koniec 2014 roku było nas 301 osób, w tym 69 pracowników cywilnych  i 232 strażników, 
z czego 154 pracujących na ulicy..   
Rejon Gdańska jest podzielony na trzy wydziały: Wydział Centrum, Wydział Północ i  
Wydział Południe.  
Statystyka: 
Mieszkańcy średnio ok. 100 razy dzwonią na numer  alarmowy 986. Dzwonią w różnych 
sprawach, ale ponad 35 tys. spraw  to sprawy konkretne, z tym, że do nas  skierowanych  
to 20 tysięcy spraw a  pozostałe to sprawy, które przekazujemy do innych instytucji, 
zgodnie z kompetencjami.  
W ramach naszej działalności podjęto prawie 70 tysięcy interwencji kodeksowych. 
Kodeksowe dlatego, że w momencie, kiedy idzie patrol i zwraca komuś uwagę a ten    
zacznie działać  zgodnie z prawem, np. posprząta po sobie, to  strażnik tego nawet nie 
zapisuje. W momencie, kiedy trzeba porozmawiać, zwrócić uwagę, pouczyć czy w 
ostateczności mandatować to, to  są takie interwencje kodeksowe.   
Coraz częściej szkoły proszą nas o patrolowanie rejonu  przed szkoła, zwłaszcza  w trakcie 
przerw, bo młodzież lubi sobie popalić, naśmiecić.  
Problemem naszego Miasta są osoby bezdomne. Niestety ościenne gminy zrezygnowały  z 
prowadzenia miejsc spełniających funkcję pogotowia socjalnego, więc wszyscy 
przyjeżdżają do Gdańska, aby u nas znaleźć jakieś schronienie. Prawie 1.100 osób 
przewieźliśmy  do pogotowia socjalnego, co daje średnio  3 osoby dziennie. W okresie 
zimowym dbano o tych bezdomnych, którzy nie chcą korzystać z niczyjej pomocy – rano i 
wieczorem zajeżdżamy  do  miejsc, które znamy i za każdym razem oferujemy pomoc.  
Priorytety działania na  rok 2015. 
Praktycznie nie ma żadnych nowości i staramy się doskonalić to, co robimy już od kilku lat. 
Staramy się polepszyć życie mieszkańcom poprzez skuteczne egzekwowanie  utrzymania  
czystości i porządku. Otwieramy się na tych mieszkańców, współpracujemy z radami  
dzielnic, spotykamy się  z radnymi w trakcie  ich  dyżurów  i dzięki temu mamy możliwość 
szybszego reagowania na nieprawidłowości. Nasza oferta profilaktyczna jest bardzo 
szeroka.   
Utrzymanie wysokiego profesjonalizmu. 
Jakość podejmowanych  interwencji  i naszych usług jest naszym  priorytetem. Staramy się 
eliminować przypadki nieprawidłowego działania strażników a osoby, które nie chcą  
pracować w naszym standardzie  eliminujemy  z naszych szeregów.  
Jak działamy? 
34 patrole na cały teren  Gdańska  to jest bardzo mało, więc musimy działać akcyjnie.  Z 
jednej strony mamy patrole dedykowane, czyli kierowane do konkretnego działania  a z 
drugiej strony są akcje. Jedne są obejmujące teren całego miasta, np. obecna akcja 
wiosna, gdzie  strażnicy obchodzą wszystkie podwórka i miejsca po to, aby przed sezonem 
letnim było wszystko posprzątane. Wszystkie nasze akcje są nagłaśniane.  
Była mowa o patrolach nocnych. Pracujemy standardowo od godz. 7,00  do godz. 22,00. W 
tym czasie  ok., 90% mieszkańców jest  aktywna, i wtedy jesteśmy najbardziej potrzebni. 
Nie znaczy to, że nie reagujemy na bezpośrednie zapotrzebowanie – jest jakaś uroczystość, 
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mecz i  na ten czas przedłużamy nasze  patrole do 24,00 , czy  do 2,00 w nocy w zależności 
od potrzeb. 
W okresie zimowym, gdy są mrozy  to dokonywanie  przejazdu po miejscach przebywania 
osób bezdomnych przed  godzina 21,00 nie ma sensu. Dopiero po tej  godzinie możemy 
spotkać w ich miejscach i pomóc.  
Sezon letni, to sezon szczególny, gdzie  przez  cały tydzień moglibyśmy robić  nocne, czy 
przedłużone patrole. Ale z naszego doświadczenia wynika, że  piątkowy i sobotni wieczór  
to te, kiedy faktycznie coś się dzieje, Jeżeli jest przez miasto organizowana  jakaś impreza 
w innym czasie, to my też dostosowujemy się. 
Trzeba mieć również tą świadomość, że jeżeli patrol jest w nocy, to nie ma go  w dzień. 
Spożywanie alkoholu w miejscach publicznych. Zgodnie z uchwałą RMG, podwórka i bramy 
wjazdowe nie są miejscami publicznymi i tam można pić alkohol. Coś należałoby z tym 
zrobić. Nie znaczy  to, że nic  w tym kierunku nie robimy. Podejmujemy interwencje, ale 
za zaśmiecanie, zakłócanie spokoju mieszkańców. Nie zgadzam się z tym, jak ktoś mówi, 
że nie reagujemy.  Reagujemy, ale jest to ciężki proceder do wyeliminowania.  
Nielegalne reklamy: 
Reklamy to są od zwykłych małych ulotek poprzez pojazdy reklamowe, banery duże, 
skończywszy na graffiti, które też  jest formą reklamy. Po pierwsze to wychowywanie 
młodzieży w zakresie, co im grozi, bo nie wszyscy  to wiedzą. Druga rzecz – we wszystkich 
kontaktach mieszkańcami prosimy o jak najszybsze zgłoszenie i na takie sygnały 
reagujemy. Wykorzystujemy do tego monitoring i dzięki czemu złapano część osób. Ważne 
jest, aby taką ulotkę jak najszybciej zerwać, bo jeśli nie ma ulotki, to nie ma skutku, czyli 
nikt jej nie przeczyta. Zarządców domów i odpowiednie służby i wzywamy do zrywania 
ulotek. Miasto wyszło również  z bardzo dobrym projektem montowania tablic 
ogłoszeniowych, które  się sprawdziły – tam gdzie są takie tablice, to przystanki są w miarę 
czyste. Jeżeli mamy ulotkę, to kontaktujemy się z tym, który  w tej ulotce się reklamuje.   
Ostatnie zdarzenie  usunięcie 21 potykaczy z ul. Długiej. Z tego co wiem, miasto w miejsce 
potykaczy planuje zamontowanie drogowskazów  w odpowiednim miejscu i odpowiedniego 
wymiaru. Wówczas Miasto przestanie wydawać  zgody na  tego typu reklamy.  
Straż Miejska współpracuje  z Policją, kontaktując  się  z odpowiednią komórką  powołaną 
do współpracy z nami.  
Działania profilaktyczne. 
Nie ma dziecka, które nie spotkałoby w się w szkole z zajęciami profilaktycznymi 
prowadzonymi przez Straż Miejską. Mamy program „Bez agresji i bezpiecznie” gdzie  
staramy się tematykę tego programu dostosowywać do bieżących potrzeb. Przykładem są 
ostatnie zmiany -  zaczęliśmy omawiać dopalacze i  płynące  zagrożenie. Dopisaliśmy  
również cyber przemoc, która jest coraz  bardziej  modna wśród młodzieży, która jednak 
nie ma świadomości, że jeżeli coś  puściła  do internetu  to już tam jest. Pokazujemy jakie 
jest zagrożenie i co może się stać, jak można to przerobić  i co im grozi. Również 
pokazujemy, co  grozi tym, którzy wykorzystują internet do gnębienia innych osób.  
Umiem pomagać. 
Jest  to pierwsza pomoc przedmedyczna i jest to temat poruszany przez  wszystkich, ale 
ćwiczenie tego na zajęciach szkolnych jest  dobre, bo nigdy tego nie  za dużo, bo dopiero  
jak  mamy  nawyk  odpowiedniego  działania, to  dopiero  dobrze  zadziała.  W roku 2014  
odbyło się prawie  2 tysiące zajęć i 36  tysięcy uczestników  szkolenia.   
Nie tylko program typowo szkolny i nie tylko działanie w Gdańsku, ale wychodzimy  
również poza Gdańsk. Olimpiada wiedzy o bezpieczeństwie - w tej chwili trwa  ósma 
edycja. Zaczęło ją 946 uczestników z  11 –tu miast. W tym miesiącu odbędzie się  jej finał. 
Straż Miejska nie zajmuje się tylko młodzieżą, ale także starszymi osobami, którzy pod 
okiem  fachowców ćwiczą odpowiednie chwyty oswobodzenia się, zasady prawne,  sposoby 
postępowania jak reagować na zaczepkę, itd.,tak, aby czuli się bezpieczniej na ulicy i 
wiedzieli jak reagować. 
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Graffiti: 
Raz do roku jest akcja malowania, legalnego graffiti. Zamalowujemy  bazgroły i w to 
miejsce pojawiają się ładniejsze rysunki. Takim najlepszym przykładem jest tunel na ul. 
Elbląskiej, w którym są malunki żużlowców. Malunki te powstały  dobre parę lat i jeszcze 
nie zostały zamazane. W tym roku planujemy pomalować tunel PKP na Oruni. PKP 
sfinansuje koszt farb a malarzami będą sympatycy Lechii przy współudziale piłkarzy Lechii.  
Współpraca  z radami dzielnic – w  2014  roku 321 dyżurów i spotkań. Dzięki tym 
spotkaniom  współpraca  nasza jest o wiele lepsza, nie ma nieporozumień i wiemy co 
możemy i co chcemy.   
Naszym celem nie jest mandatowanie. Naszym celem  jest  to, aby mieszkańcy  dobrze  
czuli się w mieście i żeby był porządek. Dlatego najpierw stawiamy na edukację, później 
na informację,  a ostatnim elementem jest kara.  
Skargi to jest wyrażanie niezadowolenia, ale ilość skarg w roku 2014 w stosunku do 
poprzedniego zmalała o 50%. W  roku  2014  wpłynęło  25  skarg, w tym tylko dwie skargi 
zasadne. Ponadto  dwaj nasi pracownicy mieli zarzuty prokuratorskie, ale sprawy  te 
zostały umorzone.  
W roku ubiegłym został wprowadzony program pilotażowy certyfikacji i standaryzacji 
straży miejskich. Braliśmy udział w tworzeniu tego programu  i  w roku  ubiegłym jako 
jedna z pierwszych straży uzyskaliśmy certyfikat. Mamy nadzieje, że w tym roku go 
utrzymamy i dalej potwierdzali, że jesteśmy strażą  godną tego Miasta.   
Nasza strona internetowa żyje. 381  artykułów na stronie, co daje średnio  co najmniej 
jeden artykuł codziennie mówiący o naszej pracy. Widać zainteresowanie naszą stroną, bo 
w 176 przypadkach były publikacje naszych artykułów w innych mediach. 
 W naszym „Raporcie Rocznym…” – który stanowi załącznik nr 4  do  niniejszego protokołu, 
piszemy  co robimy, jak robimy -jesteśmy transparentni, nie boimy się krytyki.  
Mamy dużą, bo prawie  50-osobową grupę krwiodawców, grupę  ludzi opiekujących się 
jednym z domów dziecka, opiekujemy się również Cmentarzem Ofiar Hitleryzmu.  
Staramy się nie tylko w  godzinach pracy, ale  również po godzinach pracy coś zrobić dla 
mieszkańców.  
Jakie są ograniczenia? 
Niestety, trochę ich jest. Prawda jest taka, że jest coraz więcej zgłoszeń  z dzielnic 
zachodnich miasta.  
Dobrze, że w Gdańsku  coraz  więcej  się dzieje, jest coraz więcej imprez, meczów.  
Biorąc pod uwagę 2012 rok jest czterokrotny wzrost naszego zaangażowania w 
zabezpieczenie imprez  masowych. To jest bardzo dużo.  
Targowiska: Jest patrol jest porządek, nie ma  patrolu - nie ma porządku. Np. na  
targowisku  na Przymorzu  muszą być dwa patrole – po jednym po każdej stronie, ale tym 
samym w innym miejscu  miasta  takiego patrolu nie ma.  
Wzrost interwencji drogowych. 
Mamy coraz  więcej  samochodów i coraz więcej osób  dzwoni do nas i coraz więcej osób 
oczekuje od nas reakcji. Potrzeby  coraz  większe  a etaty te same w konsekwencji 
wydłużony czas oczekiwania na reakcję, odrzucenie niektórych zgłoszeń, jeśli brakuje   
nam tam patrolu. Zwłaszcza dzielnice  zachodnie w tym zakresie są pokrzywdzone.  
Wyrazem zaufania dla nas jest to, że między innymi Rada Dzielnicy  Osowa napisały do 
Prezydenta Miasta  o zwiększenie  stanu osobowego Straży, bo widzą  taką potrzebę i  
naszą dobra pracę. Utworzenie Wydziału Zachód  pozwoliłoby na to, aby mieszkańcy tej 
dzielnicy nie byli mieszkańcami drugiej kategorii w zakresie naszych usług. Po drugie 
zmniejszone tereny   pozostałych naszych  Wydziałów pozwoliłoby im  lepiej pracować na 
rzecz ich mieszkańców.  
Obecnie mamy sześć referatów  dzielnicowych a gdyby pojawiły  się jeszcze  dwa  to 
referat siódmy swoim zasięgiem objął  by wszystko to co za Obwodnicą i przy samej 
Obwodnicy a referat  ósmy przejąłby część zadań Wydziału Południe. 
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Unormowania prawne – gospodarka śmieciami.  
Na dzień dzisiejszy, jedyną instytucją, która ma tego pilnować  z ramienia Miasta  jest 
Straż Miejska.  
Na  dzień dzisiejszą za gospodarkę śmieciową odpowiada ZDiZ i on ma narzędzia  
administracyjne do zmuszenia osoby/firmy, która  nie podpisała deklaracji do tego, żeby ja 
podpisała. My tego nie mamy, jesteśmy my tylko tam wpisani. Więc jakby taka  drobna 
zmiana, ale bardzo ważna.   
Ograniczenie picia  alkoholu. 
Przejrzeliśmy  rozwiązanie  wielu miast i są one  różne. Wg mnie dobrze byłoby jeszcze raz  
się nad tym pochylić. Komisja przeciwdziałania alkoholizmowi  próbuje coś  zmienić, i 
może  powstanie projekt uchwały, który  da nam większe kompetencje w tym zakresie.   
Ruch drogowy na Głównym Mieście. 
Na dzień dzisiejszy jest  to strefa  zamknięta, ale ilość pozwoleń na wjazdy powoduje, ze 
nie jest  strefa  zamknięta. Nie wiem, czy nie trzeba byłoby podjąć  decyzji, że teren od 
ul. Ogarnej do ul. Szerokiej  byłaby strefą ściśle zamknięta.  Dopuszczamy tam, jak np. w 
Krakowie – tylko wjazd meleksów  dostawczych. 
Handel w granicach miasta. 
W Szczecinie jest całkowity zakaz handlu obwoźnego w centrum miasta. W  samym mieście 
dopuszczony jest handel obwoźny tylko na targowiskach stałych i targowiskach czasowych. 
U nas jest  72  zgód na tzw. na  prowadzenie   obwoźnego handlu na terenie ul. Długiej i 
Długi Targ. 
Ja ze swojej strony  dziękuje   i czekam na pytania. 
  
Dyskusja -  w trakcie  dyskusji poruszono   między innymi takie kwestie  jak:  
 
Anna Kołakowska  - członek  Komisji  
Poruszyła  kwestie   wyprowadzania małych piesków  bez  smyczy, ganiania za jamnikami 
po lesie   oraz  babciami  handlującymi  na Stogach przysłowiową  pietruszką.  
Czy  na tego typu  rzeczy nie można spojrzeć  trochę inaczej, łagodniej. Interwencje 
podejmować w  zależności od kalibru sprawy. 
 

Andrzej Czeran  - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej   
W naszych szeregach  też  są ludzie, którzy popełniają błędy, ale patrząc z drugiej strony, 
jeśli chodzi o  te pieski to nie robimy  tego na zasadzie łapanki, tylko robimy akcje  w 
miejscach, które mieszkańcy nam zgłaszają.  Myślę, że właściciele  tych mniejszych 
piesków  są w większości pouczane.  Niemniej nie chciałbym, aby strażnicy zaczęli 
wybiórczo traktować. Prawo jest prawem. Notorycznie przeganiamy  handlujących sprzed 
targowiskiem. Na targowisku np. za pół ceny można wejść na teren targowiska i  
handlować  legalnie tą przysłowiową pietruszką.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Osoby handlujące legalnie na targowisku piszą, dlaczego pozwalamy  handlować  przed 
targowiskiem i proszą, aby zrobić z tym porządek. 
 

Andrzej Czeran  - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej   
Wnioskowaliśmy do Miasta, które z kolei wnioskowało do  właściciela targowiska o 
obniżenie stawki, który jest  chętny na obniżenie opłaty placowej do minimum, ale nie ma 
chętnych.  
 

Czesław Belka – Naczelnik Wydziału Południe 
Stogi to  specyficzny rejon. Tam jest dużo ludzi starszych i  na wiosnę tworzone są  patrole 
obywatelskie, które  robią dokumentację fotograficzną. Przychodzą od nas  zapytania, e-
maile, ale nikt  się pod tym nie podpisuje z imienia i nazwiska, że  ktoś  idzie  z pieskiem a 
patrol nie reaguje. Tak samo jak  mowa o  babci  handlującej pietruszką. To jest popularny 
zarzut, tylko, że nikt nie  zadaje sobie pytania lub nie stara  się na nie odpowiedzieć. W   
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pobliżu  są  dwie  kwiaciarnie, które płacą podatki. Jeśli jest zgłoszenie,  to jest  reakcja  z 
naszej strony.  Nie możemy odmówić interwencji.  
 

Anna Kołakowska  - członek  Komisji  
Czy  grajków  z ulicy Długiej Straż Miejska  ściga  czy nie? 
  
Andrzej Czeran  - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej   
Zgodnie z prawem granie, to nie jest żebranie, tylko przedstawianie swoich umiejętności, 
nie wolno  jednak im  tylko podłączyć się pod  żądne nagłośnienie.  
 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na  ostatnim spotkaniu Prezydenta Miasta  Gdańska  z mieszkańcami Śródmieścia były 
postulaty, w panelu dotyczącym gospodarki komunalnej, dlaczego pozwalamy  stać 
grajkom, którzy  nie pozwalają im normalnie  żyć. Czyli to nie jest tak, że wszyscy mamy 
rację. Jak tutaj  powiedziano, to od Rady Miasta  zależy czy będzie chciało bardziej byle 
jakość, czy mniej bylejakość.  
 

Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji  
Spożywanie alkoholu w miejscach publicznych –niedozwolonych. Co  Straż Miejska  może  
zrobić?   
 
Młodański Artur  - Naczelnik Wydziału Północ  
Posiłkujemy się dwoma aktami prawnymi. My i policja w tym wypadku jesteśmy na jednym 
poziomie i nic nas nie  różni, jeśli chodzi o podejmowanie interwencji. Pierwszy akt to 
ustawa o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Zacytuje  tylko jeden 
punkt: zabrania się spożywania napojów alkoholowych: ulice, place i parki. Ustawa nic 
więcej nie  mówi jeśli chodzi o przestrzeń publiczną.  Natomiast Państwo jako Rada 
stwierdziliście, iż takich miejsc powinno być więcej.  Z uchwały Rady Miasta  Gdańska  
przez Wojewodę wykreślone zostały takie miejsca  jak przejścia podziemne, w ciągach 
pieszych, czyli  np. przejściach  między  blokami mieszkalnymi. Również nie możemy  
podjąć  interwencji na podwórku  ogólnodostępnym. Najbardziej uciążliwe  dla 
mieszkańców  jest spożywanie  alkoholu  na klatkach schodowych, podwórzach a te 
miejsca  zostały  wykreślone  z uchwały.  
 
Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To, że nie ma tych miejsc wymienionych w  ustawie  czy uchwale  rady, nie oznacza, że 
można tam pić.  Wojewoda  powiedział, że w  tych miejscach o spożywaniu alkoholu  
decyduje właściciel  bądź administrator tego terenu.  To znaczy, że  o klatce  schodowej 
decyduje wspólnota mieszkaniowa albo spółdzielnia mieszkaniowa, tak samo na terenie 
pomiędzy blokami.  
 
Andrzej Czeran  - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej   
Jak stwierdzą, że tam nie można pić, to my tam nie pójdziemy. Muszą  sobie poradzić  
sami, np. poprzez  ochronę.   
 
Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji  
Czy ilość  osób  spożywających w miejscach niedozwolonych wzrasta  czy maleje? 
 
Andrzej Czeran  - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej   
Wzrasta. 
 
Przemysław Ryś -  członek Komisji 
Jakie  uprawnienia  ma straż miejska, jeśli chodzi o palenie śmieci w piecach. Nie możecie 
wejść do mieszkania? 
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Dorota Gwizdawka – inspektor  ds. ochrony środowiska w SM 
Po czterech  funkcjonariuszy z referatów  dzielnicowych mają upoważnienia  Prezydenta 
Miasta Gdańska na podstawie ustawy ochrony środowiska. Jeśli jest zgłoszenie, to 
wchodzimy do mieszkania po okazaniu stosownego upoważnienia. Jeśli mieszkaniec nas nie 
wpuści to grożą mu sankcje z kodeksu karnego za uniemożliwienie przeprowadzenia 
kontroli.  Jak wchodzimy  to robimy kontrole,  co pali  w piecu,  co gromadzi przy piecu. 
Żeby podjąć skuteczną interwencję my musimy być  świadkiem  palenia. Popiół nam nic nie 
da. Dym  gryzący – należy zauważyć, że przy każdym rozpalaniu nawet najlepszego pieca, 
pierwsze 15-20 minut zawsze będzie dym gryzący i to nie znaczy, że mieszkaniec wypala  
cokolwiek.  
To są trudne  interwencje, bo musimy być naocznym świadkiem palenia. Współpracujemy z 
Wydziałem Środowiska UM, które też ma pewnego rodzaju narzędzia.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Parkowanie  na miejscu  inwalidy, na kopercie. 
 

Andrzej Czeran  - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej   
Na kopertach już  mało kto  staje,  bo to kosztuje tysiąc złotych.  Znaczek na samochodzie 
o niczym nie świadczy, nie jest  honorowany. Jest karta parkingowa, która powinna być  
wyłożona  za przednią szybą samochodu. W tym  roku będą wymieniane  karty parkingowe  
z racji ustawy, która bardzo mocno ogranicza ilość  wydanych kart, tylko niesprawność 
ruchowa będzie upoważniała  do otrzymania karty parkingowej.  
 

Przemysław Ryś -  członek Komisji 
Parkowanie wokół szpitala  im. Kopernika. 
 

Andrzej Czeran  - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej   
Została tam już ustalona strefa płatnego parkowania i mam nadzieję, że w tym roku 
zostaną  zamontowane tam parkometry. To jest jedyny sposób, żeby  przy tym i przy 
szpitalu na ul. Smoluchowskiego były miejsca parkingowe dla pacjentów.  
Próbujemy  przeanalizować  swoją strukturę pod kątem, czy nie da się jej  optymalnej 
ułożyć, aby  na ulicy było więcej patroli. Zobaczymy  co  z tego wyjdzie. Jeśli chodzi o  
nowy wydział, to są prowadzone rozmowy z miastem i są szanse na ten wydział i  
zatrudnienie nowych pracowników, w czym  Rada mogłaby nas też  poprzeć.  
Profilaktyka  straży w całej Polsce  oparta jest na  naszej profilaktyce. Ostatnio nauki  u 
nas pobierali strażnicy ze Słupska. 
 

Komisja przeprowadziła dyskusję na temat problemów z parkowaniem  podając konkretne 
miejsca. 
 

Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji  
Dziękuję  bardzo.  Czy  jeszcze  ktoś  chciałby coś  dodać? Jeśli nie to przejdziemy  do 
ostatniego punktu posiedzenia. 
 

PUNKT  5 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 
Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji  
Komisja nie opiniuje  projektu uchwał w sprawie  zmian w  budżecie  i w Wieloletniej 
Prognozie  Finansowej  - nie ma tam nic  z zakresu  działania naszej Komisji.  
Jest  jeszcze sprawa  pisma  pani Lidii Makowskiej i Pani Ewy Hope – Zarząd Dzielnicy 
Wrzeszcz Górny. Panie drogą elektroniczną napisały do nas, że to my mamy się 
ustosunkować  do ich pisma, czego my nie zrobimy, ponieważ nie odpowiedziały na nasze 
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pismo wysłane 30 stycznia 2015r. Proponuję, abyśmy po raz  kolejny wysłali  do nich  pismo 
z prośbą, aby  w pierwszej kolejności ustosunkowały się do naszego pisma. 
Co Komisja na to? 
Komisja   jednomyślnie – 5 głosami za  - poparła  powyższe stanowisko.  
Jeśli nie ma więcej  spraw,  to zamykam  dzisiejsze posiedzenie.  
 
Na tym posiedzenie zakończono  - godz. 18,00 
 
 
 
                                                                          Przewodnicząca Komisji 
                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                 Anna Wirska  
 
Protokół sporządziła: 
 
Bogusława Pieklik 
Biuro Rady Miasta Gdańska  

 
 
 


